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Windturbines langs kanaal in Wijk? 

Politiek besluit dinsdag tijdens spannend debat over komst molens 

Besluit de gemeenteraad van Wijk bij Duurstede dinsdag 2 juli met een nipte meerderheid 

dat er vijf windturbines langs het Amsterdam-Rijnkanaal geplaatst mogen worden? Of kantelt 

de stemverhouding, zoals de Belangengroep Wijkersloot vurig hoopt? 

WIM VAN AMERONGEN 

 

Afgaande op de standpunten in de voorbespreking kiest een krappe meerderheid voor de 

plaatsing van vijf windturbines langs het Amsterdam-Rijnkanaal. De tien raadsleden van 

SamenWerkt, CDA, SP en D66 zijn goed voor een nipte meerderheid. De negen raadsleden 

van Lokaal Liberaal, Burgerbelangen, PCG en Oprecht zijn tegen. 

 

Toch geeft Jeroen van der Sluis, woordvoerder van de Belangengroep Wijkersloot, de moed 

nog niet op. ,,Het gaat erom spannen. De stemverhouding kan omslaan in ons voordeel. Het 

zou ook kunnen dat de stemmen staken.'' Dat laatste zou kunnen gebeuren als niet alle 

raadsleden stemmen, waar Van der Sluis voor pleit vanwege 'belangenverstrengeling van 

een of meer raadsleden als bestuurslid of lid van de Eigen Wijkse Energie Coöperatie 

(EWEC)'. Van der Sluis: ,,EWEC heeft als doelstelling om het lokaal eigendom van 

windturbines te organiseren. Doordat er dividend wordt uitgekeerd kan een 

bestuurslid/raadslid financiële belangen hebben en is het niet senang om te stemmen.'' 

Bestuurslid EWEC 

Van der Sluis richt zijn pijlen op Rob Willems (SamenWerkt), die bestuurslid is van EWEC. 

Willems: ,,Als er directe belangen van EWEC spelen, stem ik niet. Dat zou het geval zijn als 

EWEC windturbines gaat plaatsen. We nemen echter 'slechts' een generiek besluit om 

samen te werken met de provincie en het bevoegd gezag bij de provincie te laten. Ik stem 

dus." 

 

,,Wat niet wegneemt dat lokaal eigendom belangrijk is. Als je de lusten en lasten van 

windturbines eerlijk verdeelt, wordt het draagvlak groter. Om dat goed te regelen voor 

omwonenden zou EWEC eventueel een rol kunnen spelen. Overigens is lid zijn van een 

energiecoöperatie tegenwoordig net zo normaal als lid zijn van een bibliotheek of 

sportschool.'' 

 

De collectieve schadeclaim van ruim 11 miljoen euro die Van der Sluis namens benadeelde 

buurtbewoners heeft overhandigd, snijdt volgens verantwoordelijk wethouder Hans Buijtelaar 

(VVD) geen hout. Zo'n claim is volgens hem niet alleen prematuur, maar ook bij het 

verkeerde loket ingediend. Buijtelaar: ,,Er zijn nog geen windturbines en het bevoegd gezag 

ligt niet bij de gemeente maar bij de provincie.'' 

 

Van der Sluis: ,,Feitelijk heeft Buijtelaar gelijk. Maar wij willen met onze schadeclaim nu al 

duidelijk maken dat het menens is: de overheid krijgt de rekening gepresenteerd. Ook 

strijden we juridisch tot aan het Europese Hof.'' 

 

Wat Van der Sluis en zijn medestanders dwars zit is dat Wijk zich opstelt als het 'braafste 

jongetje van de klas' door te willen meewerken aan de komst van windturbines. ,,Met 60 



hectare zonneweides, een mestvergister en vijf boerenwindmolens lopen we voorop. Eerst 

zijn gemeentes aan de beurt die nog niets gedaan hebben met wind of zon.'' 

Energieneutraal 

Buijtelaar: ,,Ons collegebesluit om grootschalige windenergie mogelijk te maken is een 

logisch gevolg van de ambitie in de gemeenteraad om in 2030 energieneutraal te zijn. Dat 

lukt niet zonder windenergie, hoe vervelend die uitkomst ook is. Als we nu niets doen, komt 

de provincie zeker langs. Want wij hebben een prima locatie voor windturbines.'' 

 

Dat is langs het kanaal mogelijk doordat er al een windpark bij de Goyerbrug (Houten) 

gepland staat. In het verlengde van daarvan zou dan een rijtje van vijf molens op Wijkse 

grond kunnen komen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


